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         Aan de leden van de Gemeenteraad

            Datum: 26 september 2023
    Onderwerp: opties vervanging campagneborden verkiezingen
Ons kenmerk:  

Geachte heer, mevrouw,

Op 16 mei 2023 heeft een evaluatie van de verkiezingen met uw raad 
plaatsgevonden. Daarbij hebt u aangegeven over te willen naar andere 
campagne(borden) en opties te willen zien met daarbij ook de financiële 
consequenties. In onze brief van 25-7-2023 hebben wij aangegeven 
voornemens te zijn om bij de opmaak van de begroting 2024 een voorstel 
te doen om tot vervanging te komen.

Gelet op de val van het Kabinet staan verkiezingen gepland op 22 
november 2023. U hebt aangegeven de vervanging niet meer voor deze 
verkiezingen in 2023 door te willen voeren. Daarmee is het mogelijk dat bij 
de verkiezingen in november ruimtegebrek ontstaat wanneer veel partijen 
meedoen/posters willen plakken.

De huidige campagneborden lijken niet meer van deze tijd. Er wordt over 
elkaar heen geplakt en ook niet politieke uitingen worden nogal eens op de 
borden geplaatst. Bij verkiezingen waar veel partijen aan meedoen kunnen 
niet altijd alle posters een plek krijgen. Daarnaast raken posters na verloop 
van tijd nogal eens los en is het voorbereiden/beplakken, plaatsen en 
verwijderen/schoonmaken daarvan arbeidsintensief. Er is onderzoek 
gedaan naar alternatieven op de markt. Daarbij is uitgegaan van 
opstellingen van ca. 3/2,5 meter gedurende 6 weken op de huidige 16 
locaties in de openbare ruimte.

De volgende opties zijn in beeld gebracht en doorgerekend.

1. Vaste digitale borden
Deze opties voorziet niet in het gewenste presentatieoppervlak. Het is 
alleen mogelijk om wisselend per partij een poster te presenteren. De 
borden blijven definitief staan. De kosten betreft een eenmalige aanschaf 
van € 240.000. 

2. Tijdelijke led-schermen
Deze opties voorziet niet in het gewenste presentatieoppervlak. De 
schermen worden geplaatst en opgehaald. Het is alleen mogelijk om 
wisselend per partij een poster te presenteren gelet op het formaat van 
1,5/1 meter. Voor presentatie zou een USB-stick gebruikt kunnen worden 
welke door de eigen organisatie moet worden klaar gemaakt. De kosten 
bedragen jaarlijks € 48.000.
  
3. Boardbusters op betonvoet
Deze optie betreft een scherm van ca. 3/3 meter. De schermen worden 
geplaatst en opgehaald. Presentatie van alle partijen tegelijk is mogelijk. 
Leverancier regelt de afstemming met partijen. De jaarlijkse kosten 
bedragen € 20.000.
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4. Spandoek op aluminium frame
Als alternatief is gekeken naar het plaatsen van aluminium frames met 
voorbedrukte doeken. Presentatie van alle partijen tegelijk is mogelijk. De 
leverancier van de doeken stemt de aanlevering af met partijen en bedrukt 
de doeken. Voor de huidige 16 locaties hebben we 32 frames nodig om 
deze op te kunnen bouwen naar 3/2,5 meter (maximale grootte). 
Afhankelijk van de soort verkiezingen (aantal deelnemende partijen) kan 
dan gekozen worden voor een opstelling. 

Bijkomende voordelen zijn:
- de doeken komen op 1 meter van de grond staan en zijn wind 
  doorlatend;
- bij beschadiging zijn doeken binnen enkele dagen te vervangen; 
- de frames zijn ook te gebruiken zijn voor andere evenementen wanneer 
  er geen verkiezingen zijn.

De kosten van aanschaf van frames bedragen € 28.800. De jaarlijkse 
kosten voor opmaak en levering van doeken bedragen € 12.710.

Bij optie 4 blijft de SWO zelf verantwoordelijk voor het plaatsen en ophalen 
van de frames en doeken. Echter de coördinatie het beplakken en reinigen 
van de borden wordt overgenomen door de leverancier.    

Verzekering    
Het verzekeren van campagneborden in de openbare ruimte is niet 
meegenomen in de opties. Het is mogelijk om binnen de 
eigendommenverzekering van de gemeente een brandverzekering af te 
sluiten. Verzekering tegen diefstal/vernieling/vandalisme is daar niet 
mogelijk. Ingeval van huur (optie 2 en 3) is het mogelijk om daarvoor wel 
een verzekering af te sluiten via de leverancier. Dit betekent een forse 
verhoging van de huurprijs (10 à 12%).   

Ons college heeft daarbij gelet op de mogelijkheden, alternatieve 
gebruiksmogelijk- heden, flexibiliteit en de kosten, voorkeur voor optie 4. 
In de begroting 2024 ev zijn de financiële effecten van optie 4 verwerkt

Wij gaan ervan uit dat wij u hiermee voldoende hebben geïnformeerd. 

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,

Jelmer Mulder      Karel Loohuis
Gemeentesecretaris      burgemeester


